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 درس هاي عمليات طوفان الاقصي
 عمليات طوفان الاقصي با دس��تاوردهاي 
پيروزمندانه بي نظير، يك شاهكار نظامي 
بزرگ و بي بديل ب��ود و در تاريخ عمليات 
انقلابي جاودان خواهد ماند اما دستاوردهاي 
مقاومت بع��د از اين عملي��ات صدها برابر 
بزرگ تر از دس��تاوردهاي خ��ود عمليات 
اس��ت.  امام و مقتدا و بزرگ پرچمدار اين 
جهاد، خامنه اي عزيز چه زيبا فرمودند »اين 
حركت وحشيانه اي كه رژيم صهيونيستي 
انجام داد، اين حركت بي رحمانه اي كه انجام 
داد، نه فقط آبروي خود رژيم صهيونيستي را برد، آبروي امريكا را هم برد؛ 
آبروي امريكا را برد، آبروي تعدادي از اين كشورهاي معروف اروپايي را برد، 
بلكه آبروي تمدن و فرهنگ غرب را برد. فرهنگ غرب و تمدن غرب همان 
تمدني است كه وقتي با بمب فسفري مي زنند و 5 هزار كودك را شهيد 
مي كنند، رئيس فلان كشور مي ايستد مي گويد كه اسرائيل دارد از خودش 
دفاع مي كند! اين دفاع از خود است؟ فرهنگ غرب اين است؛ در اين قضيه 

فرهنگ غرب بي آبرو شد.«
تمام جهان در حال مش��اهده رويارويي دو تفكر و دو تمدن هس��تند. نه 
ما ادعا داريم و نه حماس و جهاد فلسطين مدعي اين هستند كه نسخه 
كاملي از پياده سازي اسلام هستند. ببينيد در همين حدي كه از اسلام ياد 
گرفته چه شكوهي را به نمايش گذاشته است و در طرف مقابل اسرائيل كه 
غربي ها و دنباله هاي داخلي آنها هميشه گفته اند و مي گويند برجسته ترين 
الگوي دموكراسي ليبرال در منطقه است، ببينيد چه افتضاح و رسوايي را 

به بار آورده است. 
اين بيان ولايت يك حقيقت انكارناپذير اس��ت. غزه گورس��تان ليبرال  
دموكراسی شد و پرونده تفكر غرب را براي هميشه بست. همه مردم دنيا 
دارند مي بينند و دو جبهه را و ماهيت دوطرف را دارند مقايسه مي كنند. 
در يك طرف س��عه صدر، بردباري و حلم و در ط��رف مقابل حقد و كينه 
و تنگ نظري، همه ديدند رزمندگان مجاهد فلس��طيني بعد از 75 سال 
كه از اشغال سرزمينش��ان مي گذش��ت به تعداد زيادي از شهرك هاي 
اشغالي و غصب شده مسلط شدند. آتش زدن و انهدام كل خانه هاي اين 
شهرك ها كار ساده اي بود. يك كبريت و يك بطري بنزين مي خواست، 
ولي رزمنده اي كه بعد از 75 سال از اشغال سرزمينش تسلط پيدا مي كند 
حليم است، سعه صدر دارد ولي دشمن او چطور؟ از امريكا بمب هاي ضد 
پناهگاه را كه براي انهدام استحكامات زيرزميني ساخته شده، مي گيرد 
و مي كوبد به ساختمان هاي مسكوني و 45 هزار خانه مسكوني را با خاك 
يكسان مي كند.  آن طرف جبهه بخل و خساست از آب هم مضايقه مي كند 
به روي زن و بچه ها و مردم عادي آب و غذا و سوخت را مي بندند، در طرف 
مقابل مجاهدان فلسطيني  كه خودش��ان در محاصره و تحريم هستند 
و آب و غذا به روي آن ها و خانواده شان بسته ش��ده است. اوج سخاوت و 
دست و دلبازي را از خود نشان مي دهند، در اوج نداري به بهترين نحو از 
اسراي خودشان پذيرايي مي كنند.  آن طرف ميدان، در نهايت قساوت و 
اوج بي رحمي نزديك به 40 هزارتن بمب هاي امريكايي را روي سر زن و 
بچه ها مي ريزد، كشتار جمعي مي كند، بيش از 5  هزار كودك را مي كشد و 
در نهايت سنگدلي جشن كودك كشي مي گيرد، اما اين طرف ميدان نهايت 

مروت و جوانمردي مجاهد فلسطيني را شاهد هستيم. 
 اين مجاهد فلسطيني كه با مشقت به آن سوي ديوار رسيده بسياري از زنان 
و كودكان ساكن اين شهرك ها را بدون كوچك ترين آزار در خانه شان تا 
پايان عمليات حبس مي كند كه در معركه آسيب نبينند و تا پايان عمليات 
آن ها را رها مي كند كه مصاحبه هاي تعدادي از اين خانواده ها را در رسانه ها 
ديديد و همه ديدند و دارند انتخاب خودشان را مي كنند. هيچ وقت هيچ 
انس��اني قس��اوت و بي رحمي را بر ترحم و جوانمردي ترجيح نمي دهد. 
بي جهت نيست كه در دوماه گذشته قرآن كريم به پرفروش ترين كتاب در 

كشورهاي غربي تبديل مي شود. 
آن طرف جبهه جبن و ترس، در بزدلي نيروهاي مس��لح صهيونيست ها 
همين بس كه در فراخوان بيش از 50 درصد نيروه��اي آن ها حاضر در 
ميدان نشدند. آن ها كه خيلي شجاع بودند آمدند بيشتر از 2هزارنفرشان 
از غزه فرار كردند. دو تيپ آن ها كه وارد غزه ش��ده بودند نافرماني كردند 
و بدون اجازه عقب نش��يني كردند. ارتشي كه جرئت رزم با نيروي مقابل 
خودش را ندارد و اوج شجاعتش اين است از راه دور بمب بيندازد و بچه ها 
را بكشد، در مقابل رزمنده فلسطيني با دست هاي خالي غزه را گورستان 
تانك هاي فوق پيشرفته دشمن مي كند. 360 تانك و نفربر پيشرفته اي 
كه پيچيده ترين ابزار دفاعي را دارد و هر موشكي را كه به سمت آن شليك 
شود منهدم مي كند،  رزمنده فلسطيني از فاصله زير صدمتر و بسياري از 
آن ها را از مسافت صفر يعني مي چس��بد به تانك و آن را با بمب چسبان 

منهدم مي كنند. 
اينكه مي بينيد در كتابفروشي هاي مجازي مشهور دنيا فروش قرآن در اين 
دو ماهه هفت هشت برابر گذشته شده است اينك در رسانه هاي جهان 
ديديد خانم هنرپيشه اسرائيلي در تورنتو كانادا جلوي دوربين ها شناسنامه 
اسرائيلي اش را جلوي دوربين گرفت و گفت ديروز رفته ام به كنسولگري 
اسرائيل و درخواست كتبي داده ام شناس��نامه اسرائيلي مرا باطل كند 
،چون شرم دارم اسرائيلي باقي بمانم .اين اعلام برائت ها با استمرار كشتارها 
گسترده تر خواهد شد. غزه نمايشگاه بزرگ رذالت تمدن غرب است و اينجا 

كار آنها تمام شد. 
 جهت مطالعه متن كامل اين يادداشت به پايگاه جوان آنلاين مراجعه كنيد.

سخنگوي شوراي نگهبان: 
سقف هزينه كردهاي  نامزدها 

در حال بررسي است
وزارت كش�ور بايد س�قف هزينه كردها را تعيي�ن و هيئت عالي 
نظارت بر انتخابات تأييد كند. سقف هزينه كرد هر حوزه انتخابيه 
پس از تأييد در هيئت عالي نظارت به كانديداها اعلام خواهد شد. 
به گزارش فارس، هادي طحان نظيف س��خنگوي ش��وراي نگهبان به 
مناسبت س��الروز تصويب قانون اساس��ي در برنامه تلويزيوني حضور 
يافت و در بخشي از سخنان خود درباره »شفافيت منابع مالي داوطلبان 
انتخابات« اظهار كرد: اين قانون، موضوعات مختلفي را پيش بيني كرده 
و در ثبت نام اخير نمايندگان هم مبناي عمل بود؛ به طور مثال داوطلبان 
بايد شماره حسابي به عنوان حساب انتخاباتي به سامانه اعلام مي كردند؛ 
در واقع تمام هزينه كردهاي انتخاباتي از طريق اين حساب انجام خواهد 
شد. اين حساب براي ما مبنا خواهد بود و اصل هم بر اين است كه اين 

حساب انتخاباتي است؛ مگر اينكه خلاف آن ثابت شود. 
سخنگوي شوراي نگهبان افزود: در مورد س��قف هزينه كردها نيز در 
قانون معيارها و مشخصاتي ذكر شده است. بر اساس سه عامل جمعيت، 
وسعت جغرافيايي و تعداد كرسي كه هر حوزه انتخابيه در مجلس دارد، 
وزارت كشور براي هر حوزه انتخابيه عددي را مشخص مي كند. وزارت 
كشور بايد سقف هزينه كردها را تعيين و هيئت عالي نظارت بر انتخابات 
تأييد كند. وزارت كشور ارقام را به ما اعلام كرده و در حال بررسي است؛ 
سقف هزينه كرد هر حوزه انتخابيه پس از تأييد در هيئت عالي نظارت 

به كانديداها اعلام خواهد شد. 
وي در خصوص كمك هايي هم كه داوطلبان انتخابات مجلس مي توانند 
از افراد مختلف دريافت كنند، گفت: در اين قانون آمده كه از محكومان 
اقتصادي و شخصيت هاي حقوقي )هلدينگ، كارخانه، شركت و…( 
نمي توان كمك درياف��ت كرد. تنها از اش��خاص حقيقي مي توان پول 

دريافت كرد كه آن اشخاص هم بايد حتماً ايراني باشند. 

 محسن رضايي: 
مرزهاي كشور بايد اقتصادي شوند

مرزهاي كش�ور بايد اقتص�ادي ش�وند و امنيت مرزهاي كش�ور 
در جه�ت تقوي�ت اقتص�اد مرزنش�ينان و اقتص�اد ملي باش�د. 
به گ��زارش ايرنا، نشس��ت كميس��يون امني��ت اقتص��ادي دبيرخانه 
ش��وراي عالي هماهنگي اقتصادي سران قوا به رياس��ت دبير شورا و با 
حضور مسئولان ذي ربط با موضوع »بررسي اقدامات لازم براي بهبود 
طرح اقتصادي مرزنشينان استان سيستان و بلوچستان« برگزار شد. 

محسن رضايي با اشاره به اهميت دو موضوع امنيت و معيشت گفت: در 
اين زمينه هر طرحي مطرح مي شود، يك بعد آن بايد محروميت زدايي 

و بعد ديگر تقويت اقتصاد ملي باشد. 
دبير شوراي عالي هماهنگي اقتصادي سران قوا ادامه داد: ما كالاهايي 
داريم كه براي آن  سوي مرز قيمت و ارزش بالاتري از داخل دارند و آنها 
هم كالاهايي دارند كه براي ما ارزشمند است و چرا بايد جلوي تبادل 
مرزي رسمي گرفته ش��ود؟ اين يك مزيت اقتصادي است و با برخورد 
مزيت اقتصادي مرزنشينان و تجارت مرزي را از دست مي دهيم و آنها 
تبديل به حاشيه نشينان كلان شهرها مي شوند. تجارت مرزي قوانين 
خاص خود را مي خواهد و اگر به درس��تي تدوين ش��ود ديگر قاچاقي 
نخواهيم داشت.  رضايي همچنين از مجلس شوراي اسلامي تقاضاي 

تسريع در تصويب اين قانون را كرد. 

 رئيس گروه دوستي پارلماني ايران و كوبا، سفر رئيس جمهور 
كوبا به ته�ران را نش�ان دهنده گس�ترش روابط كش�ورهاي 
مس�تقل دانس�ت و گف�ت: هم�كاري دو كش�ور در جه�ت 
تأمي�ن مناف�ع مش�ترك ب�راي مقابل�ه ب�ا تحريم ها اس�ت. 
ابوالفضل عمويي روز يك شنبه در گفت و گو با ايرنا درباره سفر عصر 
يك شنبه »ميگل دياز كانل« رئيس جمهور كوبا به تهران و سياست 
خارجي دولت س��يزدهم براي تعامل بيشتر با كش��ورهاي حوزه 

امريكاي لاتين، گفت: با توجه به بازارهاي بزرگ و نگاه سياس��ي 
متفاوت كشورهاي اين منطقه بايد سطح روابط را گسترش دهيم. 
رئيس گروه دوس��تي پارلماني ايران و كوبا افزود: توس��عه روابط 
جمهوري اس��لامي ايران و امريكاي لاتين، گام مهمي براي يافتن 
شركاي جديد تجاري است به همين دليل در دولت سيزدهم هم 
شاهد بوديم كه توجه به كشورهاي امريكاي لاتين بيش از گذشته 

صورت گرفت. 

عموي��ي تأكيد كرد: كوب��ا ظرفيت هاي بس��يار مهم��ي در حوزه 
كش��اورزي و پزش��كي و بخش هاي دارويي دارد و در زمان شيوع 
ويروس كرونا هم از تجربه ارزنده كوبا در س��اخت واكس��ن كرونا 

استفاده شده بود. 
وي يادآور شد: س��فر رئيس جمهور كوبا به تهران فرصت مغتنمي 
براي بازشناسي همكاري هاي مشترك و توسعه اين روابط به سمت 

منافع دو ملت است. 

چاي جديد از پول بيت المال كه يك فساد عجيب است از سال 1398 
دم شد و در دولت جديد با كش��ف آن، مديران مربوط بركنار شدند 
و پرونده اي در دستگاه قضا تشكيل شد. اما اين براي مردم نه كافي 
است و نه شفاف. اكنون بايد به اين پرونده به قدر اهميت آن پرداخته 
ش��ود، هم دولت و هم قوه قضائيه. مس��ئله اصلي اين است كه نياز 
كشور به واردات س��الي 100هزار تن است ولي عملًا سالي 30هزار 
تن واردات رسمي بوده و بقيه به ش��كل قاچاق وارد مي شده است. 
براي اين 30هزار تن نمي شود اين حجم از دلار را بدون فسادي كه 
بالادستي ها در آن مشاركت و تصميم گيري مستقيم داشته باشند، 
اختصاص داد. با اين پول مي شود يك كشور كوچك را اداره كرد و اگر 
قرار باشد در سيستم بانك مركزي و وزارتخانه ها و آن همه نظارت و 
پرس و جو حساب و كتاب، اين مقدار پول اختصاص پيدا كند، روي 
هوا نمي شود. يك شركت چاي دبش مگر كيست كه بتواند اين مقدار 
پول را براي واردات چاي بگيرد و اين دستگاه عريض و طويل دولتي 
و نظارتي بگويد چش��م بفرماييد اين هم ارز نيمايي هر طور مايليد 
مصرف كنيد! و آن شركت هم بخشي را در بازار آزاد بفروشد و بخشي 

را به كارهاي ديگري بزند و اين قدر تباه باشد!
مي گويند درخت چاي آفت ندارد، يعني هيچ حشره و پشره اي حاضر 
نيست به آن نزديك شود! با اين حال، آدميان چاي را پرفايده معرفي 
مي كنند)هرچند به مضرات فراوان آن هم اشاراتي مي شود( و سپس 
آن چايي تلخ را با انبوهي از قند و شكر و نبات شيرين مي كنند و در 
صف پزش��كان ديابت و چربي و گرفتگي عروق قلب مي نشينند! اما 
هرچه باشد، برخي تلخي ها را مردم به جان مي خرند، يكي از همين 
تلخي ها تلخي زهرماري چايي است اما اين تلخي ديگر با قند شيرين 
نمي شود)كه قند هم خود چه بسا مافيايي دارد!( تلخي سوءاستفاده 
از ارز نيمايي براي واردات چاي و سپس واردنكردن چاي بايد با تيغ 
برنده عدالت و قانون شيرين شود. بايد مديران فاسد و مقصر تك تك 
با چهره در تلويزيون معرفي و ميزان جرم و خطاي آنان روشن شود. 
همين مورد را بايد به دنبال سلسله جنبانان آن هم رفت. يعني فقط 
نبايد به يك بخش��ي از مديران آخري اكتفا كرد. مديران بالادستي 
مهم ترند. اين تلخي بايد در روزهاي آينده با توضيحات دستگاه قضا 

براي مردم لااقل اندكي شيرين شود. 
    اين همه پول چطور به چاي رسيد؟!

خبر يك پرونده فساد جديد خيلي داغ و تلخ بر سرزبان ها افتاد. ماجرا 

مربوط به واردات چاي است. براساس اعلام س��ازمان بازرسي يك 
شركت خاص )چاي دبش( در حوزه چاي 3ميليارد و 370 ميليون 
دلار براي واردات چاي گرفته، اما بخش��ي از ارزها را در بازار آزاد به 
مبالغ بالاتر فروخته و براي يك ميليارد و 400 ميليون دلار از آن هم 

هيچ كالايي وارد نكرده است. 
 سازمان بازرس��ي اعلام كرده كه پرونده تخلفات مديراني از وزارت 
كشاورزي، صمت، گمرك، اس��تاندارد و بعضي از بانك ها به دادسرا 
ارسال شده است. بنابر توضيحات اين سازمان كل ارز دريافتي يك 
شركت خاص از سال 1398 تا 1401 معادل 3ميليارد و 370 ميليون 
دلار بوده كه از اين مبلغ حدود يك ميلي��ارد و 472 ميليون دلار از 
ارز نيمايي تأمين شده براي ماش��ين آلات و مابقي آن براي واردات 

چاي بوده است. 
    دولت متهم پرونده چاي؟!

در فضاي رسانه اي و شبكه هاي اجتماعي و مخصوصاً از سوي جريان 
مخالف دولت سعي شد با وارونه نمايي، روايت غلطي از اين خبر به 
مردم ارائه شود. برخي رسانه هاي اين جريان اعلام كردند كه فسادي 
به اندازه نصف طلب 7 ميليارد دلاري ايران از كره كشف شده است. 
اين خبر در حالي موج واكنش ها را در بر داشته كه چندان هم تازگي 
نداشته و نخستين بار شامگاه جمعه 18 فروردين ماه امسال در رسانه 
ملي مطرح شد و همان زمان واكنش هاي زيادي را در فضاي عمومي 

جامعه و شبكه هاي مجازي برانگيخت. 
بازرس��ي ويژه دولت اما اعلام كرد كه ريشه تخلف و فساد ارزي يك 

شركت مطرح در زمينه واردات چاي به سال 1398 بازمي گردد. 
در بخش��ي از اطلاعيه بازرس��ي وي��ژه دولت با اش��اره به دس��تور 
رئيس جمهور و اينكه دول��ت هيچ خط قرمزي در مبارزه با فس��اد 
ندارد، آمده »ستاد هماهنگي مبارزه با مفاسد اقتصادي، با همكاري 
بازرس��ي ويژه رئيس جمهور و معاونت اطلاعات و امنيت اقتصادي 
وزارت اطلاعات، ابعاد فس��اد را شناس��ايي و پرونده براي برخورد با 
متخلفان و با اولويت برگش��ت ارز در اختيار قوه قضائيه قرار گرفته 
و دو گزارش نيز در همين خصوص از س��وي دبير ستاد هماهنگي 
مبارزه با مفاسد اقتصادي به رياست محترم و معاون اول قوه قضائيه 

منعكس شده است. « 
    سابقه يك پرونده فساد

ماجرا از اين قرار است كه شامگاه جمعه 18 فروردين يكي از رسانه ها 

فيلمي از يك تخلف منتش��ر كرد كه با ورود بازرس��ي ويژه رياست 
جمهوري جلوي آن گرفته شد. در اين پرونده يك هلدينگ از زمان 
دولت قبل بيش از سقف در نظر گرفته شده براي واردات سالانه كه 
برخي رقم آن را مع��ادل ارز تخصيصي دو ونيم س��ال واردات چاي 
مي دانند، اجازه واردات چاي كسب كرده بود. در پي اين اقدام، مديران 
كارخانجات چاي در نامه اي به معاون اول رئيس جمهور خواس��تار 
رسيدگي به تخصيص ارز براي واردات چاي به يك مجموعه خاص و 

توقف ثبت سفارش براي ديگران شدند. 
در بخشي از اين نامه آمده است: » اخيراً در كمال بهت و حيرت متوجه 
شديم كه ميزان هنگفت و غيرقابل باوري ارز صرفاً به يك مجموعه 
)به نام سه شركت( تخصيص و از طرف بانك مركزي نيز پرداخت و به 
همين بهانه هم چرخه واردات و ثبت سفارش ده ها واحد ديگر متوقف 
شده است. « در ادامه اين موضوع با دستور معاون اول رئيس جمهور از 
سال گذشته اين تخلف مورد بررسي قرار مي گيرد و ضمن شناسايي 
متخلفان، با پيگيري دولت و وزارت اطلاعات پرونده جهت رسيدگي 

به مرجع قضايي ارسال مي شود. 
 بعد از طرح دوباره اين پرونده در فضاي عمومي، حسن درويشيان 
بازرس ويژه رئيس جمهور در گفت وگويي رسانه اي گفت »آنچه رخ 
داد، مربوط به مقطع خاصي بوده كه بيش از حد نياز براي واردات به 
ش��ركت مذكور ارز نيمايي تخصيص داده شد كه عدد و رقم آن هم 

قابل توجه است. «
وي درباره اقدامات دولت براي برخورد با اين فساد هم توضيح داده كه 
»بازرسي ويژه رياست جمهوري و وزارت اطلاعات به محض اطلاع 
از اين موضوع به اين پرونده ورود كردند و اقدامات و مكاتبات لازم با 
وزارت جهاد، بانك مركزي و گمرك براي كسب اطلاعات انجام شد و 
جلوي ادامه تخصيص ارز به آن شركت گرفته شد و پرونده در مرجع 

قضايي نيز در حال رسيدگي است. «
پيگيري هاي خبرنگار روزنامه جوان براي گفت و گو با رئيس يا يكي 
از معاونان سازمان بازرس��ي درخصوص پيگيري بيشتر اين مسئله 
متأسفانه به در بسته خورد و تعداد زيادي از نمايندگان هم بيش از 

آنچه در رسانه ها مطرح شده اطلاع نداشتند!
اما اكنون وقت اطلاع نداشتن نمايندگان مجلس يا مسئولان مستقيم 
نيست و بايد به سرعت شفاف سازي و زمان بندي قضايي رسيدگي 

كامل به اين فساد روشن شود. 

چاي كهنه دم 3ميليارد دلاري!

ديدارهاي سرلشكر باقري با مقامات نظامي عراق در اولين روز سفر به اين كشور:

مرز ايران و عراق بايد مرز دوستي، تجارت و گردشگري باشد
مرز مش�ترك طولاني ۱۵۰۰ كيلومت�ري ايران و 
عراق باي�د مرز دوس�تي، تجارت و گردش�گري 
امن باشد. هنوز ش�واهد و نگراني هايي از حضور 
برخي عناصر تروريس�تي در مرزه�ا وجود دارد 
و انتظار مي رود دولت عراق تا خلع س�لاح كامل 
اي�ن گروهك ها ب�ه اقدامات خ�ود ادام�ه دهد. 
رئيس س��تاد كل نيروهاي مسلح كش��ورمان شنبه 
 شب در آغاز س��فري دو روزه وارد عراق شد. او در بدو 
ورود به عراق در جمع خبرنگاران هدف از اين س��فر 
را »بررس��ي زمينه هاي توس��عه روابط نظامي ميان 
دو كشور همسايه« دانست و ابراز اميدواري كرد كه 
»زمينه توسعه مناسب روابط در اين سفر پايه گذاري 
خواهد شد. « باقري با بيان اينكه ايران با عراق مشكل 
امنيتي ندارد، بر »دوس��تي« دو كشور و طي مسير 
براي »توس��عه همكاري هاي نظامي« تأكيد كرد. او 
همچنين اش��اره اي هم به حضور دانشجويان ارتش 
عراق در دانش��گاه هاي نيروهاي مس��لح جمهوري 

اسلامي ايران داشت. 
اين اولين سفر رسمي سرلشكر محمد باقري، رئيس 
ستاد كل نيروهاي مسلح جمهوري اسلامي ايران به 

كشور عراق است. 
    برگزاري رزمايش  مشترك مرز ايران و عراق 

باعث امنيت پايدار مي شود
سرلش��كر محمد باقري، رئيس س��تادكل نيروهاي 
مس��لح در اولين ديدار خود در اين س��فر دو روزه در 
ديدار با ژن��رال عبدالامير يارالله، رئيس س��تاد كل 
نيروهاي مسلح اين كشور با اشاره به مشتركات فراوان 
و روابط حس��نه  دو ملت ايران و عراق، گفت: ثبات و 
امنيت خوبي در عراق برقرار اس��ت و اين كش��ور در 
مسير رشد و توسعه در حال حركت است.  وي دوران 
جنگ با داعش را ب��رگ زريني در تاريخ دو كش��ور 
عنوان كرد و افزود: ش��هيدان حاج قاسم سليماني و 
ابومهدي المهندس ميراثي گران به��ا براي مردم دو 
كشور است.  رئيس ستادكل نيروهاي مسلح با اشاره 
به اينكه گسترده ترين و مؤثرترين بخش ها مربوط به 
همكاري هاي آموزشي است، تصريح كرد: دو كشور 
تجربيات خوب و ارزش��مندي در جنگ با تروريسم 
دارند و مي توانند با يك طراحي مناسب تجربيات خود 

را به اشتراك بگذارند. 
سرلش��كر باقري با تأكيد بر اينكه برگزاري رزمايش  
مشترك در مرزهاي دو كش��ور باعث تأمين امنيت 
پايدار در مرزها مي شود، گفت: مرزهاي مشترك دو 
كشور فرصتي براي افزايش همگرايي  و سود بردن هر 

دو ملت از ظرفيت هاي متقابل است. 
رئيس س��تاد ارتش عراق نيز ضمن ابراز قدرداني از 
جمهوري اسلامي بابت همكاري صادقانه در مبارزه با 

داعش و ياد شهيد سليماني، آمادگي كامل نيروهاي 
مسلح عراق را براي توسعه مبادلات نظامي، دفاعي، 
آموزشي و رزمايش هاي مش��ترك و تبادل تجارب 

اعلام كرد. 
     اعلام آمادگي

 براي انتقال دانش و تجارب نظامي
سرلش��كر محمد باقري س��پس در ديدار با محمد 
ثابت س��عيد العباس��ي، وزير دفاع عراق با تأكيد بر 
اينكه كشور عراق اولويت بالايي را در سياست هاي 
خارجي و دفاعي جمهوري اسلامي ايران دارد، گفت: 
نگاه و مواضع دولت، ملت و مرجعيت عراق نس��بت 
به موضوعات مه��م منطقه اي و بين المللي بس��يار 
حائز اهميت مي باش��د كه مصداق آن را در مواضع 
بسيار نزديك دو كشور در مورد جنگ غزه و موضوع 

فلسطين مي توان مشاهده كرد. 
وي با تأكيد بر اينكه ش��رايط دو كش��ور و منطقه، 
اهميت و ض��رورت روابط و همكاري ه��اي دفاعي 
امنيتي بين دو كش��ور را مضاعف مي كن��د، افزود: 
معتقديم همكاري هاي بين نيروهاي مسلح دو كشور 
با وجود زمينه ها و ظرفيت ه��اي فراوان همچنان با 
نقطه مطلوب فاصله دارد و هر دو كشور مي توانند از 

فعال سازي اين ظرفيت ها بهره گيرند. 
سرلشكر باقري تجربيات نيروهاي مسلح جمهوري 
اس��لامي در حوزه هاي تاكتيكي، راهبردي و فني را 
بسيار ارزش��مند عنوان كرد و گفت: نيروهاي مسلح 
جمهوري اسلامي ايران آمادگي دارند دانش، تجارب 
و قابليت هاي خود را به نيروهاي مسلح عراق انتقال 
دهند.  رئيس ستاد كل نيروهاي مسلح در پايان نيز 
از آمادگي نيروهاي مس��لح جمهوري اسلامي ايران 
برای برگزاري تمرين امداد و نجات دريايي به صورت 
دوجانبه ي��ا چند جانبه در خليج ف��ارس اعلام كرد.  
وزير دفاع عراق نيز دراي��ن ديدار گفت: مردم عراق با 
ديدگا ه هاي مختلف سياسي، اذعان به وعده الهي دارند 
و باور دارند در كنار ملت فلسطين بايستند.  محمد 
ثابت سعيد العباسي افزود، در سفر خود به جمهوري 
اسلامي ايران و بازديد از توانمندي و تجهيزات دفاعي، 

شاهد رشد فزاينده صنعت دفاعي ايران بودم. 
      ع�راق تا خلع س�لاح كام�ل گروهك هاي 

تروريستي به اقدامات خود ادامه دهد
رئيس ستادكل نيروهاي مسلح كشورمان همچنين 
در ديدار با وزير كشور عراق ضمن قدرداني از دولت و 
نيروهاي مسلح عراق براي تأمين امنيت و آرامش سفر 

زائران اربعين حسيني و ابراز خرسندي در خصوص 
افزايش آرامش و ثبات در عراق، گفت: مرز مشترك 
طولاني 1500 كيلومت��ري ايران و ع��راق بايد مرز 

دوستي، تجارت و گردشگري امن باشد. 
وي ضمن قدرداني از دولت ع��راق در خصوص دور 
كردن گروهك هاي ضد انقلاب از مرزهاي اقليم تأكيد 
كرد: هنوز شواهد و نگراني هايي از حضور برخي عناصر 
تروريستي در مرزها وجود دارد و انتظار مي رود دولت 
عراق تا خلع سلاح كامل اين گروهك ها به اقدامات 

خود ادامه دهد. 
سرلشكر باقري يكي از راه هاي حصول امنيت كامل 
مرزي را طرح ري��زي و فعاليت مش��ترك نيروهاي 

مرزباني پيشنهاد كرد. 
وزير كشورعراق نيز ضمن قدردانی از نيروهاي مسلح 
جمهوري اسلامي ايران در همكاري شايسته با دولت 
و نيروهاي مس��لح عراق براي تأمين امنيت مرزي، 
كنترل مرزه��ا را از اولويت هاي وزارت كش��ور عراق 

قلمداد كرد. 
سرلش��كر باقري در پايان اي��ن ديدار از نمايش��گاه 
تجهيزات دفاعي بازديد و دفتر يادبود وزارت كش��ور 

عراق را امضا كرد. 
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 يك - درس��ت از همان اوايل پيروزي انقلاب اس��لامي، عده اي نفهم يا 
مغرض معتقد بودند كه حالا ديگر فقط روحانيان بايد در سياست ورود 
كنند و دانشجويان بايد از دخالت در سياس��ت بپرهيزند. آنان اين نگاه 
غلط خود را در اينجا و آنجا مطرح هم مي كردند و در تنور آن مي دميدند. 
خبر كه به امام خميني رسيد، ايشان با چنان قوت و قدرتي در مقابل اين 
نظر موضع گرفتند كه تا سال ها چنين صدايي از آنان برنخاست. ايشان 
فرمودند: »اين يك توطئه اي اس��ت كه مي خواهند همان طوري كه در 
صدها سال توطئه ش��ان اين بود كه بايد روحانيون و مذهب از سياست 
جدا باشد و استفاده هاي زياد كردند و ما ضررهاي زياد از اين برديم و الآن 
هم گرفتار ضررهاي او هستيم. حالا ديدند آن شكست خورد، يك نقشه 
ديگر كشيدند، و آن اين است كه انتخابات حق مجتهدين است، انتخابات 
يا دخالت در سياست حق مجتهدين است! دانشگاهي ها بدانند اين را كه 
همان طوري كه يك مجتهد در سرنوشت خودش بايد دخالت كند، يك 
دانشجوي جوان هم بايد در سرنوشت خودش دخالت كند. فرق مابين 
دانشگاهي و دانش��جو و مثلًا مدرسه اي و اينها نيس��ت، همه شان با هم 
هستند. اينكه در دانشگاه رفتند و يك همچو مطلبي را گفتند، اين يك 
توطئه اي است براي اينكه شما جوان ها را مأيوس كنند. بيدار باشيد! توجه 
كنيد! اينها با توطئه هايشان مي خواهند كار را انجام بدهند، نمي توانند 
با دخالت نظام��ي كار بكنند، اينها مي خواهند با شيطنت هايش��ان كار 
خودشان را انجام بدهند. آن وقت شيطنت اين بود كه سياست از مذهب 
خارج است و بس��يار ضرر به ما زدند و ما بس��يار ضرر خورديم و آنها هم 
بسيار نفع بردند. اين مطلب شكست خورده. حالا مي گويند كه سياست 
حق مجتهدين است، يعني در امور سياسي در ايران پانصد نفر دخالت 
كنند، باقي  بروند سراغ كارشان. يعني مردم بروند سراغ كارشان، هيچ كار 
به مسائل اجتماعي نداشته باشند، و چند نفر پيرمرد ملاّا بيايند دخالت 

بكنند. اين از آن توطئه سابق بدتر است براي ايران. «
 همين تذكر ج��دي و صريح امام كافي بود كه دانش��جويان، بخصوص 
دانشجويان مس��لمان همچنان به تكليف خود در ورود و موضع گيري 
در مسائل سياسي عمل كنند و حتي در اين مسير جدي تر هم بشوند. 
انجمن هاي اسلامي دانشجويان حالا بس��يار پرقدرت پيگيري مسائل 
سياسي را در دستور قرار دادند و يكي از بازيگران اصلي صحنه سياسي 
كشور شدند تا حدي كه كنشگران سطح بالاي سياست در ايرانِ بعد از 
انقلاب اسلامي، براي تأييد اقدامات و تحركات و موضعگيري هاي خود، 
منتظر صدور بيانيه ها و اطلاعيه هاي تشكلات دانشجويي مي نشستند 
و بيشتر اوقات دنباله رو كنش هاي دانش��جويان، بخصوص دانشجويان 

مسلمان بودند. 
دو -  اين گروه كج فهم و مغرض در اوايل دوران رهبري آيت الله خامنه اي 
باز هم قمار كرد و ش��انس خود را براي طرح مجدد موضوع آزمود. اين 
بار اما كمي هوش��مندانه تر عمل كرد و گفت كه دانشجويان رفتارهاي 
درست و غلط دارند و فقط بايد دانشجوياني وارد عرصه سياست شوند كه 
درست عمل مي كنند و موضع مي گيرند. اينجا بود كه خلف صالح امام 
وارد ميدان شدو به اين گروه تاخت و صريحاً اعلام كرد كه دانشجو بايد در 
سياست دخالت كند، حتي اگر اشتباه كند. به تعبير ايشان نفس دخالت 
و حضور دانشجويان در عرصه سياست و سياست ورزي عملي مطلوب 
و ارزشمند اس��ت. بدين ترتيب نفس مجددي به جنبش دانشجويي در 
دوران زعامت ايش��ان دميده شد و باز هم دانش��جويان كار خودشان را 
كردند و مواضع خودشان را داشتند كه البته برخي ممكن است درست 
و برخي حتماً اشتباه بوده است اما اين اشتباه مجوزي براي منع آنان از 

كنش سياسي نشد. 
به مرور اما يك اتفاق ديگر افتاد كه جنبش دانش��جويي را از آن اصالت 
و رهبري سياس��ي اجتماعي كنار زد و آن اين بود كه برخلاف دوره امام 
خميني و حتي دوران قبل از انقلاب اسلامي، حالا ديگر اين دانشجويان 
بودند كه دنباله رو و تا حدود زيادي بازيچه احزاب سياسي و اهالي قدرت از 
جناح هاي گوناگون شدند نه برعكس! حالا ديگر احزاب و سياستمداران و 
مسئولان كشور بودند كه براي دانشجويان تعيين تكليف مي كردند كه چه 
بگويند و چه موضعي بگيرند. اين اتفاق تلخ، كه چپ و راست و اصلاح طلب 
و اصولگرا هم نداشت، به مرور جنبش دانش��جويي و اصالت آن را چون 
خوره از درون نابود كرد و سرزندگي و طراوت و شادابي و پيشتازي را از 
آن گرفت. حالا ديگر مرجعيت دانشجويان در بين اقشار گوناگون جامعه 
رفته رفته كاهش يافت تا كار به جايي برسد كه امروز ديگر نه دانشجويان 
مستقل زيادي داشته باشيم و نه اگر داريم تحرك جدي و قابل اعتنايي 
ندارند و اگر دارند جامعه ديگر مانند س��ابق براي آنها تره خرد مي كند و 
به حرفشان اعتنا دارد. بيانيه ها و اطلاعيه هاي موردي برخي از آنها هم از 
وزانت و قدرت و قاطعيت سابق خالي است و عبارات شعاري و احساسي 
در آن بيش��تر از منطق و بينش و بصيرت سابق است. حالا ديگر احزاب 
سياسي چپ و راست هم خيلي وقتي براي دانشجويان نمي گذارند و از 

آنها كناره گرفته اند. 
سه – آيا راهي و امكاني براي خارج شدن جنبش دانشجويي از اين سكوت 
و از اين حضيض وجود دارد؟ آيا خيلي دير نشده است؟ به نظر مي رسد 
هنوز زود است كه كاملًا از اين احتمال نااميد شويم. اما وقت تنگ است 
و بايد دانشجويان عزيزمان زود دست به كار شوند و هم خود را به سلاح 
تعميق باورهاي ديني و زيرساخت هاي فكري و تحليلي مجهز كنند و 
هم عافيت طلبي و محافظه كاري را كنار بگذارند و هم به شدت از اينكه 
بازيچه و ابزار قدرت سياستمداران و احزاب )از هر جناح و طيفي( شوند 
بپرهيزند و هم صراحت و صداقت خود را بازيابي كنند و البته يك كار مهم 
ديگر را هم در دستور كار قرار دهند: سياست ورزي كنند نه سياست بازي 
و نخواهند از اين رهگذر آينده كاري و معيش��تي خود را تنظيم كنند! و 

بدانند كه العاقبهًْ للمتقين. 

  چگونه فاتحه 
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خوانده شد؟
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